
Protokół Nr 37.2014
z posiedzenia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych Rady Miasta Ełku, które odbyło się 

w dniu 24 lutego 2014 roku w godzinach 1330– 1405

Obrady Komisji prowadziła Z-ca Przewodniczącego Komisji Irena Markowska.
W posiedzeniu   udział   wzięli  członkowie  Komisji   w/g załączonej  listy    obecności;  na 
6 członków  Komisji  w  posiedzeniu uczestniczyło 5.  W związku z tym obrady Komisji 
i podejmowane decyzje są prawomocne.
W posiedzeniu Komisji nie uczestniczył radny Idzi Podwojski.

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:
• Pierwszy Z-ca Prezydenta Miasta – Artur Urbański,
• Z-ca Prezydenta Miasta – Kamil Buksa,
• Skarbnik Miasta – Jarosław Wróbel,
• Naczelnik Wydziału Edukacji  – Stanisław Zalewski,
• Naczelnik Wydziału Polityki Społecznej – Irena Katarzyna Podlecka,
• radca prawny Urzędu Miasta – Zofia Pietkiewicz.

Przyjęty porządek obrad:
1. Przyjęcie porządku obrad.
2. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji.
3. Informacja dotycząca funkcjonowania Schroniska dla Zwierząt.
4. Opinia do projektów uchwał:

1)  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Ełku na lata 2014-2027,
2) w sprawie zmian w budżecie miasta Ełku na  rok 2014,
3)  w sprawie przyjęcia programu opieki  nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt w 2014 r.,
4) w  sprawie  przyjęcia  Miejskiego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów 

Alkoholowych Gminy Miasta Ełk na 2014 rok,
5) w  sprawie  podpisania  porozumienia  o  współpracy  pomiędzy  Gminą  Miastem  Ełk 

a Administracją Miasta Alytus (Republika Litewska),
6) zmieniająca uchwałę w sprawie podziału miasta Ełku na okręgi wyborcze, ustalenia ich 

granic  i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym,
7) zmieniająca uchwałę w sprawie podziału miasta Ełku na stałe obwody głosowania, ustalenia 

ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych.
5. Przyjęcie  planu pracy Komisji na 2014 rok.
6. Sprawy różne i wolne wnioski.

Do punktu  1 - ego   
Z-ca  Przewodniczącego  Komisji  Irena  Markowska  zapoznała  zebranych  z  propozycją 

porządku obrad.
Członkowie  Komisji  nie  wnieśli  uwag  i  jednomyślnie,  poprzez  aklamację  przyjęli 
proponowany porządek obrad jw. 

Do punktu  2 - ego
Z-ca  Przewodniczącego Komisji  Irena Markowska  zwróciła się o zgłaszanie uwag do 

protokółu z poprzedniego posiedzenia Komisji.
Członkowie  Komisji nie  zgłosili  uwag  i  poprzez  aklamację;  jednomyślnie  przyjęli 

protokół Nr 36.2014 z dnia 27 stycznia 2014 roku z ostatniego posiedzenia Komisji.  



Do punktu  3-ego 
Z-ca  Prezydenta  Miasta  Kamil  Buksa  omówił  informację  dotyczącą  funkcjonowania 

Schroniska dla zwierząt „GREEN HOUSE” w Krzeczkowie – informacja w załączeniu do 
protokołu.  Jest  również  do  wglądu  dokumentacja  fotograficzna.  Zwróciliśmy  się  do 
schroniska  o  uzupełnienie  danych  odnośnie  adopcji  psów  na  stronie  internetowej, 
prowadzonej przez schronisko.
W porządku obrad Komisji oraz sesji Rady Miasta jest również projekt uchwały w sprawie 
przyjęcia  programu opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz  zapobiegania  bezdomności 
zwierząt w 2014 r. - zgodnie z art. 11a ustawy o ochronie zwierząt – Rada Gminy wypełniając 
obowiązek zapewnienia  opieki  bezdomnym zwierzętom oraz  ich  wyłapywania,  określa  w 
drodze uchwały, corocznie do 31 marca, program opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt.
Wywiązała się dyskusja.

Z-ca Przewodniczącego Komisji Irena Markowska – czy nowe schronisko posiada lepsze 
warunki do przetrzymywanych tam zwierząt?

Z-ca Prezydenta Miasta Kamil Buksa – jest to obiekt nowy, który ma duży potencjał.  
Chcemy  by  schronisko  bardzie  zaangażowało  się  w  sprawy  adopcji  psów.  Możemy 
zaplanować wyjazd Komisji i obejrzeć to schronisko.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Jerzy Czepułkowski – czy schronisko w Ruskiej Wsi 
zakończyło swoją działalność?

Z-ca Prezydenta Miasta Kamil Buksa – nadal funkcjonuje, jako podmiot prywatny.
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Jerzy Czepułkowski przypomniał, że na poprzednim 

posiedzeniu  Komisji  padł  zarzut  ze  strony  Dyrektora  Caritas,  że  miasto  więcej  płaci  za 
pso/dzień niż na bezdomnych. Otrzymaliśmy informację, z której wynika, że tych pieniędzy, 
które  miasto  przeznacza  na  schroniska  dla  osób  bezdomnych  jest  dużo  więcej,  a  granty 
przyznawane  w  ramach  konkursu  dla  podmiotów  pozarządowych  są  tylko  dodatkiem. 
Komisja wnioskowała o informację i ją otrzymali wszyscy członkowie Komisji – informacja 
w załączeniu do protokołu. Koszt utrzymania jednego bezdomnego w naszym mieście jest 
kilkakrotnie wyższy.

Z-ca Prezydenta Miasta Kamil Buksa – jeśli chodzi o schronisko, to wszystkie psy są 
chipowane i rejestrowane. Będziemy odbywać częste wizyty i robić kontrole, by sprawdzić 
jak wyglądają ilości psów i jak jest prowadzona adopcja.

Radny  Mirosław  Sawczyński  –  jednak  należałoby  poczynić  starania  by  spółdzielnie 
mieszkaniowe i wspólnoty bardziej zaangażowały się, by właściciele rejestrowali swoje psy. 
Chodzi też o to, by właściciele sprzątali po swoich pieskach. Może w to zaangażować Straż 
Miejską, by robiła takie kontrole „po cywilnemu” na osiedlach rano i wieczorem.

Z-ca Prezydenta Miasta Kamil Buksa – prowadzimy akcje informacyjne, właściciele mają 
sprzątać po swoich psach. To kwestia edukacji i ewentualnego stosowania kar.
Komisja  zapoznała  się  z  informacją  dotyczącą  funkcjonowania  Schroniska  dla  zwierząt 
„GREEN HOUSE” w Krzeczkowie.

Do punktu  4-ego 
Członkowie Komisji przystąpili do omówienia i zaopiniowania projektów uchwał związanych 
z pracą Komisji. 
1 i 2) Skarbnik  Miasta  Jarosław  Wróbel  omówił  projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Ełku na lata 2014-2027, który zawiera zmianę:
W załączniku Nr 1 do uchwały:
Zmiany w roku 2014 wynikające z projektu zmiany uchwały budżetowej
a) zwiększa się dochody bieżące budżetu o kwotę 35 264 zł – dotacja na zadanie zlecone,
b) zwiększa się wydatki budżetu o kwotę 1 847 561 zł, w tym:
 - wydatki bieżące o kwotę 494 561 zł (remonty w oświacie – 187 000 zł,  projekt oświatowy 
Comenius – 7 697 zł, dotacje dla Biblioteki i Muzeum Historycznego  - 53 000 zł, remonty 
dróg – 42 000 zł, wypłatę dodatków energetycznych ze środków  pochodzących z dotacji – 35 



264 zł, zieleń miejską - 55 000 zł, ochronę zdrowia –  funkcjonowanie poradni laktacyjnej – 
51 600 zł, usuwanie usterek na Stadionie Miejskim – 63 000 zł),
- wydatki majątkowe o kwotę 1 353 000 zł (inwestycje drogowe: ul. Wileńska  – 85 000 zł, 
ul. Norwida – 124 000 zł, ul. Miłosza – 400 000 zł, drogę dojazdową 13KD na os. Kajki – 
250 000 zł, budowę Cmentarza Komunalnego Nr 3 w Bartoszach  – 300 000 zł, przebudowę 
Miejskiego Przedszkola Perełka – 181 000 zł, zakupy  inwestycyjne w oświacie 13 000 zł),
c) zwiększa się przychody budżetu z tytułu wolnych środków o kwotę 1 812 297 zł, deficyt 
będzie wynosił 1 965 521 zł.

Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel  omówił projekt uchwały w sprawie  zmian w budżecie 
miasta Ełku na 2014 rok:
I)  w  zakresie  wydatków  realizowanych  i  nadzorowanych  przez  Wydział  Promocji, 
Sportu i Kultury
1. Zwiększeniu dotacji dla Miejskiej Biblioteki Publicznej – zgodnie z prośbą P. Dyrektor 
MBP. Środki w wysokości  10 000 zł  (dział  921 rozdział  92116) przeznaczone zostaną na 
zakup nowości wydawniczych związanych z krajami Unii Europejskiej (z okazji 10 rocznicy 
członkostwa Polski w Unii Europejskiej) i będą pochodziły z wolnych środków.
2. Zwiększenie dotacji  dla Muzeum Historycznego o kwotę 23 000 zł  (dział  921 rozdział 
92118)  z  wolnych  środków,  z  przeznaczeniem na  zakup zabytkowego  taboru  kolejowego 
znajdującego się na stacji EKW.
3.  Zwiększenie  dotacji  dla  Muzeum  Historycznego  (dział  921  rozdział  92118)  o  kwotę 
406.890 zł z przeznaczeniem na utrzymanie i działalność EKW. Ełcka Kolej Wąskotorowa 
do 1 marca znajdowała się w strukturze MOSiR, od marca będzie w Muzeum Historycznym 
w Ełku.
Brakujące 20.000 zł na wynagrodzenia pracowników EKW pochodzą z wolnych środków.
III)  w  zakresie  wydatków  realizowanych  i  nadzorowanych  przez  Wydział  Spraw 
Społecznych 
Zwiększenie  planu  wydatków  w  dziale  851,  rozdziale  85149  rozdziale  4300,  z  wolnych 
środków, z przeznaczeniem na funkcjonowanie poradni laktacyjnej na terenie Ełku w 2014 r.
Głównym  celem  Poradni  jest  wspieranie  karmienia  naturalnego,  które  jest  najbardziej 
naturalnym  sposobem  żywienia  niemowlęcia.  Poradnictwo  laktacyjne  skierowane  jest  do 
kobiet po porodzie, które mają różnego rodzaju problemy związane z karmieniem naturalnym. 
Funkcjonowanie  Poradni  laktacyjnej  w  naszym  mieście  jest  realizacją  priorytetu  4.  Ełk 
Miastem  szczęśliwego  dzieciństwa,  zawartego  w  Strategii  Rozwiązywania  Problemów 
Społecznych Miasta Ełku na lata 2008-2018, przyjętej Uchwałą rady Miasta Ełku. Ponadto 
jest  rozszerzeniem  oferty  skierowanej  do  młodych  rodziców:  funkcjonującej  w  Ełku  od 
listopada 2012 r. Szkoły Rodzenia. 
Z oferty Poradni laktacyjnej i Szkoły Rodzenia ełczanie mogą korzystać nieodpłatnie.
W Ełku nie istniała do tej pory Poradnia laktacyjna a dotychczasowe funkcjonowanie poradni 
pokazuje potrzebę udzielania poradnictwa laktacyjnego. Średnio miesięcznie z porad korzysta 
ok. 20 młodych mam.
IV) w zakresie wydatków realizowanych i nadzorowanych przez Wydział Edukacji 
1. Na wniosek Dyrektora  Szkoły Podstawowej nr 4 w Ełku zwiększa się  plan wydatków 
w rozdziale  80101- na realizację  programu COMENIUS. Zwiększenie wydatków o kwotę 
ogółem  7.697  zł  jest  niezbędne  w  celu  prawidłowego  rozliczenia  i  realizacji  projektu 
COMENIUS ze środków które nie zostały wydatkowanych w 2013 roku.
2. Na wniosek Dyrektora Gimnazjum nr 1 zwiększa się plan wydatków w rozdziale 80110 
o kwotę  5.000 zł  na zakupy inwestycyjne.  Środki  przeznaczone  są na zakup wycieraczki 
przed wejście do hali sportowej. 
3. . Na wniosek Dyrektora Gimnazjum nr 3 zwiększa się plan wydatków w rozdziale 80148 
o kwotę 8.000 zł na zakupy inwestycyjne. Środki przeznaczone są na zakup obieraczki do 
ziemniaków.
4.  Na wniosek Dyrektora  Centrum Edukacji  Ekologicznej zwiększa się  plan wydatków w 
rozdziale  85407 o kwotę 9.000 zł na usługi remontowe związane z instalacją OZE. Prace 
remontowe instalacji są niezbędne w celu wykazania trwałości projektu, w ramach którego 



inwestycja była wykonana, oraz bezpośrednio ze zużyciem akumulatorów żelowych, których 
trwałość wynosi około 3 lata.
5. W  rozdziale  80195  zwiększa  się  plan  wydatków  w  paragrafie  4270-  zakup  usług 
remontowych o kwotę 178.000 zł. 
Zwiększenia ogółem o kwotę 207.697 zł proponuje się pokryć z wolnych środków z 2013 
roku. 
Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  omówionych  projektów  uchwał,  w 
głosowaniu wzięło udział 5 radnych.
Członkowie  Komisji  w głosowaniu  jawnym; 5 głosami  „za”  -  jednomyślnie  zaopiniowali 
pozytywnie projekt uchwały   w sprawie   zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta 
Ełku na lata 2014-2027.
Następnie  członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  5  głosami  „za”  -  jednomyślnie 
zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały w sprawie zmian  w budżecie Miasta Ełku na 2014 
rok. 

3)  Projekt uchwały w sprawie  przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt w 2014 r.
Członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania omówionego wcześniej projektu uchwały, 
w głosowaniu wzięło udział 5 radnych.
Członkowie  Komisji  w głosowaniu  jawnym;  5  głosami  „za”  -  jednomyślnie zaopiniowali 
pozytywnie  projekt  uchwały  w  sprawie   przyjęcia  programu  opieki  nad  zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt w 2014 r.

4)  Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  omówił  projekt  uchwały  projekt  uchwały  w 
sprawie  przyjęcia  Miejskiego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów 
Alkoholowych Gminy Miasta Ełk na 2014 rok – zgodnie z przepisami ustawowymi gminny 
program profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych uchwalany jest corocznie – 
program w załączeniu do protokołu.
Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  przedłożonego  projektu  uchwały, 
w głosowaniu wzięło udział 5 radnych.
Członkowie  Komisji  w głosowaniu  jawnym;  5  głosami  „za”  -  jednomyślnie  zaopiniowali 
pozytywnie  projekt  uchwały  projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  Miejskiego  Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych Gminy Miasta Ełk na 2014 rok – 
zgodnie z przepisami ustawowymi gminny program profilaktyki i rozwiązywania problemów 
alkoholowych uchwalany jest corocznie – program w załączeniu do protokołu.

5 i 6)  Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański omówił dwa projekty uchwał:
1) zmieniającą uchwałę  w sprawie podziału miasta Ełku na okręgi wyborcze, ustalenia ich 

granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym,
2) zmieniającą  uchwałę   w  sprawie  podziału  miasta  Ełku  na  stałe  obwody  głosowania, 

ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych.  
Zmiana jest związana z utworzeniem nowych ulic o nazwach: Szyszkowa, ks. prał. Mariana 

Szczęsnego, Rondo Saperów, Srebrna, płk Witolda Pileckiego. W związku z tym zmianie ulega 
opis okręgów wyborczych Nr 1, Nr 4, Nr 7, Nr 9 i Nr 11. Taka sama zmiana jest wprowadzana 
w obwodach wyborczych.
Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  omówionych  projektów  uchwał, 
w głosowaniu wzięło udział 5 radnych.
Członkowie  Komisji  w głosowaniu  jawnym;  5  głosami  „za”  -  jednomyślnie zaopiniowali 
pozytywnie projekt uchwały zmieniający uchwałę  w sprawie podziału miasta Ełku na okręgi 
wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu 
wyborczym.
Członkowie  Komisji  w głosowaniu  jawnym;  5  głosami  „za”  -  jednomyślnie zaopiniowali 
pozytywnie projekt uchwały  zmieniający uchwałę  w sprawie podziału miasta Ełku na stałe 



obwody  głosowania,  ustalenia  ich  numerów,  granic  oraz  siedzib  obwodowych  komisji 
wyborczych.

Do punktu  5-ego 
 Z-ca Przewodniczącego Komisji  Irena  Markowska poinformowała,  że  przewodniczący 

Komisji Idzi Podwojski przygotował propozycję planu pracy Komisji na 2014 rok – czy są 
jakieś uwagi?
Członkowie Komisji nie zgłosili uwag i przyjęli proponowany plan pracy Komisji na 2014 rok 
poprzez aklamację.

Do punktu  6-ego 
  Z-ca  Przewodniczącego Komisji Irena Markowska powiedziała, że członkowie Komisji 
otrzymali projekt stanowiska w sprawie obrony dzieci przed ideologią gender, do zapoznania 
się – w załączeniu do protokołu.

Z-ca _Prezydenta Miasta Artur Urbański poinformował, że będzie uzupełniany porządek 
najbliższej sesji Rady Miasta o punkt wręczenia przez Prezydenta Miasta Sportowej Marki 
Miasta Ełku.

Na tym posiedzenie i protokół zakończono. 

Protokółowała:
Z-ca Przewodniczącego Komisji

Małgorzata Stachowiak           
  Irena Markowska   


	Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:

